



安徽工业大学汉语进修生项目国际学生招生简章

安徽工业大学国际教育学院是学校接收和培养来华留学生的归口管理单位，代表学校承接国家新汉语水平考试（新 HSK）考点和国家外文局国际中文传播教师证书考点工作。常年开设国际学生汉语与中国文化进修项目，由学校国际教育学院优质师资团队设计，涵盖语言技能课和语言文化知识课，旨在帮助学生快速提高汉语水平和储备学术基础，培养学生的综合能力，提升学生的综合素质。

一、课程介绍

汉语进修项目采用语言课程和文化课程相结合的模式。目前开设 A：初级汉语课程及 B：HSK4 级强化汉语课程，通过学习，学生可全面提高听、说、读、写技能。每学期 16 周，每周 20 个学时，具体课时以入学时的教学安排为准。

课 程	班 级	面向对象
A	初级班	➤ 汉语零起点，从未学过汉语的外国留学生； ➤ 尚未达到 HSK3 级水平的外国留学生； ➤ 其他对初级班学习感兴趣的外国留学生。
B	HSK4 强化班	➤ 有较好的汉语学习基础，已达到 HSK2-3 级水平的外国留学生； ➤ 其他对强化班感兴趣的外国留学生。

二、申请资格

- 1.持外国有效护照的非中国籍公民，年满 18 周岁。
- 2.具有高级中学毕业及以上学历。
- 3.身心健康，对华友好，无犯罪记录。

三、申请和入学时间

每年入学时间分为春季学期和秋季学期。

1.春季学期

申请时间：每年 9 月 15 日至 12 月 31 日

入学时间：2 月（报到时间以录取通知书上的时间为准）

2.秋季学期

申请时间：每年 3 月 15 日至 6 月 30 日

入学时间：9 月（报到时间以录取通知书上的时间为准）

四、申请流程

1. 登录“安徽工业大学国际学生在线服务系统”提交申请（网址：<http://admission.ahut.edu.cn>）。该项目接受个人报名或团体报名；
2. 申请者应按要求准确填写个人网上报名信息并提供真实材料；
3. 在线跟踪申请状态；
4. 通过审核后缴纳报名费、学费并上传缴费凭证至在线服务系统；

（注：汇款单上备注栏一项必须填写“报名费、学费和申请人护照上的英文姓名”）
5. 签发录取通知书及签证材料。

五、申请材料

1. 有效普通护照（如有来华签证或居留许可，还需提供相关复印件）；
2. 电子照片（100k-500k，白底照片）；
3. 高中及以上学历证明及成绩单，应届毕业生由本人所在学校出具预计毕业证明；
4. 外国人体格检查表；
5. 无犯罪记录证明；

6.汉语学习经历证明或有效的 HSK 证书或成绩单（如有请提供）。

注：

1.上述申请材料均需为中文或英文，中文或英文以外文本需提供翻译件的公证件。

2.报名费不退。

六、相关费用

学习类别 费用名称	长期汉语进修生	短期汉语项目 (一学期)
*学费	15,000 元/学年/人	8,000 元/学期/人
*报名费	400 元/人	
*住宿费	双人间 3,000 元/床/学年	双人间 1,500 元/床/学期
医疗保险费	800 元/学年	400 元/学期
体检费	约 400 元	
签证费	400 元/学年	
教材费	约 300 元	
基础生活费	约 1,000 元/月（由个人消费水平决定）	

注：

1.团体报名人数达到或超过 10 人/团时，可按团体价（6,000 元/学期/人）缴费进班学习。

2.标*缴费项目可以使用人民币或美元支付，其他项目需使用人民币支付。

3.住宿费标准参照学历留学生住宿标准，提供家具、空调、冰箱、Wi-Fi、热水、独立卫浴、公共厨房、公共洗衣房。

七、联系方式

联系人：赵老师

电话：86-555-2315905

邮箱：admission@ahut.edu.cn

网址：<http://en.ahut.edu.cn>

地址：中国安徽省马鞍山市马向路安徽工业大学秀山校区国际教育学院（邮编：243032）

AHUT Admission Guide for Chinese Language Programs

The School of International Education is qualified to receive and train international students. On behalf of the University, it manages the teaching and testing work for the National New Hanyu Shuiping Kaoshi (New HSK) test center and the test center for Cross - cultural Communication of Chinese Teachers under the CICG.

As a regular program for international students in AHUT, “Chinese Language and Culture Study” is designed by experienced teachers from the School of International Education. It covers language skills and culture, aiming at increasing their Chinese proficiency quickly, helping students to lay a solid academic foundation, and cultivating students' overall abilities.

1.Courses Introduction

In order to meet the needs of international students in learning Chinese, Anhui University of Technology offers practical Chinese language courses. The richly varied courses help international students to master Chinese and understand Chinese culture. Currently, two courses are offered: A) Elementary Chinese Course; B) HSK4 Intensive Chinese Course. These courses are designed to enhance students' listening, speaking, reading, and writing skills comprehensively. Each semester consists of 16 weeks, with 20 class hours per week. The specific schedule will be provided according to the teaching arrangements at the time of enrollment.

Course Setting	Chinese Rubrics	Object-oriented
A	Elementary	➤ Beginners in Chinese, foreign students who have never studied Chinese before. ➤ Foreign students who haven't reached HSK Level 3. ➤ Foreign students who have interests in elementary Chinese class.
B	HSK4 Intensive	➤ Foreign students with a better foundation in Chinese learning, who have reached HSK levels 2-3. ➤ Foreign students who have interests in Intensive Chinese class.

2.Eligibility

- (1) Non-Chinese citizens with valid foreign ordinary passports (Age above 18).
- (2) Be a senior high school diploma holder.
- (3) Be in good physical and mental health, be kind to China, and have no criminal record.

3.Application and Enrollment Time

(1) Spring Semester

Application period: Sept. 15th to Dec. 31st;

Enrollment Time: Feb.

(The registration time is based on the admission notice)

(2) Fall Semester

Application period: March. 15th to June. 30th;

Enrollment Time: Sept.

(The registration time is based on the admission notice)

4.Application Procedures

- (1) Online application via AHUT-OAS, accepts individual or group applications. (<http://admission.ahut.edu.cn>);
- (2) Fill in online application information and upload the required materials;
- (3) Online follow-up of application status;
- (4) Payment of application fee and tuition fee after passing the preliminary evaluation (The remarks column on the remittance form must be filled in with "Application fee, tuition fee+ applicant's English passport name");
- (5) Get admission and visa documents.

5.Application Materials

- (1) Scanned copy of valid passport (including pages of Chinese visa or residence permit, if applicable);
- (2) Digital photo (100k-500k, white background);
- (3) Senior high school or higher diploma and transcripts. (Fall-intake students graduating before June 2025 should provide the Pre-Graduation Certificate.);
- (4) Scanned copy of Foreigner Physical Examination Form;
- (5) Non-criminal Certificate;

- (6) Chinese Study Experience Certificate or valid HSK test report (if applicable).

Note:

- (1) Documents in languages other than English or Chinese must be notarized in Chinese or English;
- (2) Application fee is non-refundable.

1. Fees

Fees / Category	Long-term Chinese Language (one year)	Short-term Chinese Language (one semester)
*Tuition Fees	15,000CNY/Year	8,000CNY/Semester
*Application Fees	400CNY (Non-refundable)	
*Accommodation Fees	Double-bed Room 3,000CNY/Bed/Year	Double-bed Room 1,500CNY/Sed/Semester
Medical Insurance	800CNY/year	400 CNY/Semester
Physical Examination Fees	Around 400 CNY	
Visa Expenses	400 CNY/Year	
Books	Around 300 CNY	
Living Expenses	Around 1,000 CNY/Month (Depends on Personal Budget)	

Note:

- (1) Group registration is available for 10 or more students, with a group rate of 6,000 CNY /person/semester.
- (2) Items marked with * can be paid in CNY or USD, while other items need be paid in CNY.

- (3) Accommodation Fees follows the standards for degree-program students, including furniture, air conditioning, refrigerator, Wi-Fi, hot water, private bathroom, public kitchen and laundry facilities.
- (4) The year here refers to university academic year.

7.Contact Information

Program Coordinator: Ms. Zhao

Tel: 86-555-2315905

Email: admission@ahut.edu.cn

Website: <http://en.ahut.edu.cn>

Address: School of International Education Anhui University of
Technology (Xiushan Campus) Maxiang Road, Ma'anshan,
Anhui, China. Zip:243032